



English Version

Policy Name:	Government Collaboration Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS_70_SDG16_5
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	1
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to strengthening collaboration with government entities to support sustainable development goals by providing specialized academic consultations, participating in government policy development, and conducting joint research. The goal is to facilitate and coordinate efforts to build effective partnerships that support sustainable development.

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Provide specialized academic consultations to support the government in achieving sustainable development goals.
2.	Enhance joint scientific research with government entities to develop effective and sustainable solutions to societal challenges.
3.	Facilitate platforms for dialogue and interaction between the university and government bodies to develop policies that support sustainable development.

▪ **Related procedures:**

1.	Government Expert Consultation Procedure
2.	Neutral Platform for Political Dialogue Procedure

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of Expert Consultations Provided to Government
2.	Number of Collaborative Research Projects with Government
3.	Number of Events with Political Stakeholders

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Strengthen mechanisms for follow-up and regular evaluation of partnerships and agreements with government entities to ensure desired outcomes.
2.	Increase the number of joint events and platforms that allow government and university stakeholders to discuss vital developmental issues.
3.	Allocate additional resources to support research and consultation teams to meet government needs more quickly and efficiently.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة التعاون مع الحكومة
-------------	--------------------------

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_70_SDG16_5
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	1
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجية والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتعزيز التعاون مع الجهات الحكومية لدعم تحقيق أهداف التنمية المستدامة من خلال تقديم الاستشارات الأكاديمية المتخصصة والمشاركة في تطوير السياسات الحكومية والبحث العلمي المشترك؛ بهدف تسهيل وتنسيق الجهود لبناء شراكات فعالة تدعم التنمية المستدامة.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

1.	تقديم استشارات أكاديمية متخصصة لدعم جهود الحكومة في تحقيق أهداف التنمية المستدامة.
2.	تعزيز البحث العلمي المشترك مع الجهات الحكومية لتطوير حلول فعالة ومستدامة للتحديات المجتمعية.
3.	تسهيل منصات الحوار والتفاعل بين الجامعة والجهات الحكومية لتطوير سياسات تدعم التنمية المستدامة.

الإجراءات المرتبطة:

1.	إجراء تقديم الاستشارات المتخصصة للحكومة
2.	إجراء توفير منصة للنقاش بين الأطراف السياسية

مؤشرات الأداء:

1.	عدد الاستشارات المقدمة للحكومة
2.	عدد الأبحاث المشتركة مع الجهات الحكومية
3.	عدد الفعاليات المشتركة مع الأطراف السياسية

توصيات آخر مراجعة:

1.	تعزيز آليات المتابعة والتقييم الدوري للشراكات والاتفاقيات مع الجهات الحكومية لضمان تحقيق الأهداف المرجوة.
2.	زيادة عدد الفعاليات والمنصات المشتركة التي تتيح للأطراف الحكومية والجامعية مناقشة القضايا التنموية الحيوية.
3.	تخصيص موارد إضافية لدعم فرق البحث والاستشارات لتلبية احتياجات الحكومة بشكل أسرع وأكثر كفاءة.